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SOS MaS, z. s. je nezávislá, nezisková 

organizace, která v rámci sítě svých 

p o r a d e n  p o s k y t u j e  b e z p l a t n é 

spotřebitelské poradenství.    

Tento leták je spolufinancován z ze 

státního rozpočtu České republiky, 

prostřednictvím dotačního programu 

Ministerstva průmyslu a obchodu ČR. 

Zdroj: 
Zákon č. 89/2012 Sb. Občanský zákoník a 

Zákon 262/2006 Sb. Zákoník práce v 

aktuálním znění. 

Tento leták zpracovává problematiku 

pojistných smluv k 1. 10. 2017. Vzhledem 

k rozsáhlosti problematiky si nečiníme 

nárok na její úplné zpracování. 

 

Činnost pojišťoven dozoruje Česká 

národní banka? Více www.cnb.cz 

V případě jakýchkoliv nejasností, nebo 

sporů s pojišťovnami doporučujeme 

vyhledat odbornou pomoc. 

Kontaktujte nás na níže uvedených 

kontaktech, nebo navštivte některou z 

našich osobních poraden. 

Kontakty naleznete na našich webových 

stránkách: www.sos-msk.cz. 

SOS MaS, z. s. 

 

Přemyslovců 832/50 

Ostrava Mariánské Hory 

709 00 

www.sos-msk.cz  

                   

Poradenská linka: + 420 608 722 582 

E-mail: poradna@sos-msk.cz 

P o j i š t ě n í  

o d p o v ě d n o s t i  

 

 

 

 

 

 

T y p y  p o j i š t ě n í  o d p o v ě d n o s t i  

K d y  h o  u z a v ř í t ?  

K  č e m u  s l o u ž í ?  

N a  c o  s i  d á t  p o z o r ?  

 

 

 

 

 

POJISTKA „NA BLBOST“ 

Výše popsaná situace je úsměvná, ne však 

nereálná. Něco podobného se může stát 

každému z nás. Jsme odpovědní nejen za 

sebe a následky svého konání, za naše děti 

a zvířata, ale také za všechen svůj majetek, 

zejména nemovitosti.  

Vhodně zvoleným pojištěním sice 

nemůžeme podobné situaci zabránit, 

můžeme však zmírnit její dopad na naši 

peněženku. Tzv. pojistka „na blbost“ za 

poměrně nízkou sazbu pojistného poskytuje 

lidem relativní klid v případech, kdy 

způsobí svým (byť neúmyslným) jednáním 

škodu na majetku, zdraví či životě někoho 

druhého.  

  Přijde Pepíček ze školy a chlubí se mamince: 

„Mami, dneska jsem se jediný z celé třídy 

přihlásil.  

„No, to je pěkné a na copak se vás paní učitelka    

ptala?“ vyzvídá maminka.  

           „Kdo rozbil to okno na chodbě?“ 

PRŮBĚH LIKVIDACE POJISTNÉ UDÁLOSTI 

Pojišťovna je povinna bez zbytečného 

odkladu po tom, co jí oznámíte pojistnou 

událost,  zahájit šetření nutné ke zjištění 

rozsahu je j í  po v innos t i  p ln i t . 

Šetření pojistné události by mělo být 

ukončeno do 3 měsíců po oznámení 

události. Nemůže-li pojišťovna tento 

termín dodržet, je povinna Vám sdělit 

důvody a poskytnout Vám na Vaši žádost 

přiměřenou zálohu. 

Pojistné plnění je splatné do 15 dnů po 

skončení šetření pojistné události! 



 

 

 
 

 

 

TYPICKÉ ŠKODY 

   Ze střechy spadne taška, led, nebo sníh na 

auto zaparkované u chodníku nebo zraní chodce, 

   prasklá voda ve 

stupačkách vyplaví cizí byt, 

   někdo na Vašich 

schodech uklouzne a zlomí 

si nohu, 

   strom z Vašeho pozemku 

spadne na sousedův dům... 

 

ODPOVĚDNOST ZAMĚSTNANCE ZA ŠKODU       

   Zaměstnanci podle Zákoníku práce 

odpovídají za škodu způsobenou z nedbalosti 

do výše rovnající se čtyřapůlnásobku svého 

průměrného   měsíčního výdělku. 

TIP: Pojistná smlouva by proto měla být 

uzavřena na částku, která nejlépe odpovídá 

právě čtyřapůlnásobku  Vašeho platu.   

POZOR: Výše uvedené omezení neplatí, byla-li 

škoda způsobena úmyslně, v opilosti, nebo po 

zneužití jiných návykových látek!  

POJIŠTĚNÍ ODPOVĚDNOSTI ZA 

ŠKODU V OBČANSKÉM ŽIVOTĚ 

Co všechno pojištění odpovědnosti za 

škodu kryje? 

Zpravidla škody, které způsobíte někomu 

jinému v průběhu běžného občanského života, 

např. 

 v důsledku provozu domácích spotřebičů, 
Vytopil jsem souseda. 

 při běžných činnostech jako je 

např. nakupování, 
Omylem jsem vrazil do regálu s 

drahým vínem. 

 při rekreačním sportu,  
V zápalu boje vyrazil můj syn zub 

spolužákovi. 

 při chovu domácích zvířat. 
Můj pes zakousl sousedovi slepice... 

Tento druh pojištění je vhodný pro zaměstnance, 

kteří mohou svému zaměstnavateli při plnění 

svých pracovních povinností způsobit škodu.  

Co může pokrýt? 

 Poškození majetku zaměstnavatele, 
Polil jsem pracovní notebook kávou. 

 škody při řízení služebního vozidla, 
Způsobil jsem ve služebním autě dopravní nehodu, 

 další možné neúmyslně způsobené škody... 
Udělala jsem chybu v účetnictví. 

Špatně jsem označil nebezpečné místo na pracovišti, 

následně došlo ke zranění. 

POJIŠTĚNÍ ODPOVĚDNOSTI 

ZAMĚSTNANCE ZA ŠKODU 

ZPŮSOBENOU ZAMĚSTNAVATELI 

PŘI VÝKONU POVOLÁNÍ 

POJIŠTĚNÍ ODPOVĚDNOSTI 

VLASTNÍKA, DRŽITELE, NÁJEMCE 

NEBO SPRÁVCE  NEMOVITOSTI 

Vhodně zvolené pojištění pak pokrývá 

odpovědnost pojištěného vlastníka, držitele, 

nájemce nebo správce nemovitosti za škodu 

způsobenou jiné osobě, která vznikla v 

souvislosti s touto nemovitostí.  

DEJTE SI POZOR NA VÝLUKY Z POJIŠTĚNÍ! 

Stejně jako u všech jiných druhů pojištění je třeba 

si dát pozor na možné výluky z pojištění. V 

obchodních podmínkách pojišťovny se můžete 

třeba dočíst, že pojištění se nevztahuje na škody 

způsobené např. vyrobením zmetku, vadnou 

montáží, ztrátou věci, mankem v pokladně aj. 

Vždy čtěte pozorně obchodní podmínky před tím, 

než smlouvu podepíšete! 

TIP: Pojištění odpovědnosti členů 

domácnosti za škody způsobné v běžném 

občanském životě lze obvykle výhodněji 

sjednat k pojištění domácnosti. 

Vlastnictví zavazuje a každý má povinnost 

počínat si tak, aby nedocházelo ke škodám. Co 

tato pravidla znamenají pro vlastníka 

nemovitosti, případně další osoby? Zejména 

povinnost užívat a spravovat majetek tak, aby 

jeho stav nezpůsobil škodu jinému, tedy dbát i o 

to, aby na pozemku byla provedena opatření 

zamezující či snižující možnost vzniku škody na 

zdraví, na majetku a jiných hodnotách, a pokud 

již škoda hrozí, učinit opatření k jejímu 

odvrácení.  

NA CO SE V NABÍDCE TAKÉ ZAMĚŘIT?  

Jaká je výše mé vlastní spoluúčasti na 

náhradě případné škody?  

Platí pravidlo: Nižší spoluúčast, dražší pojištění 

a naopak.  

Jak jsou stanoveny limity plnění? 

Vyšší limity mohou znamenat, dražší pojištění. 

 

Není tedy příliš rozumné se rozhodovat pouze 

podle ceny pojištění, aniž bychom při tom 

zvážili, také výši naší případné spoluúčasti na 

náhradě škody a vzali v úvahu výši limitů 

plnění! 

TIP: Pojištění se vztahuje rovněž na 

odpovědnost fyzických osob, které byly pověřeny 

čištěním a údržbou chodníků, schodišť, chodeb 

a prostranství patřících k nemovitosti.“ 


